
PROTOKÓŁ Nr 1/2010 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

w dniu 6 grudnia 2010 roku. 

 
Posiedzenie trwało od godz.11

15
 do godz. 11

35 
w sali Nr 5 Urzędu Gminy Brańsk 

 
Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Stanisław Gomoliński Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Sylwester Bobel  Członek Komisji 

5. Tadeusz Krasowski  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 
1.  Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 

3. Feliks Aleksander Wróblewski Przewodniczący Rady Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Ukonstytuowanie się Komisji. 

2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Analiza projektów uchwał w sprawie: 

a) diet radnym rady Gminy Brańsk, 

b) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Brańsk, 

c) opłaty od posiadania psów na 2011 rok, 

d) stawek podatku od środków transportowych 

e) określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy zwrócił sie do członków Komisji RGOBiT o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Komisji. Została zgłoszona tylko jedna kandydatura Pani 

Grażyny Płonowskiej, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Komisja w głosowaniu jawnym 4 

-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 wybrała na Przewodniczącego Komisji RGOBiT Panią 

Grażynę Płonowską. Od tego momentu Przewodnicząca objęła prowadzenie posiedzenia. 

Powitała wszystkich zebranych na posiedzeniu oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy 

obecności stwierdziła quorum, tym samym prawomocność posiedzenia. 

Przewodnicząca zwróciła się do członków Komisji RGOBiT o zgłaszanie kandydatów na 

Zastępcę Przewodniczącego Komisji. Zgłoszono tylko jedną kandydaturę : 

Pana Stanisława Gomolińskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie. Komisja w głosowaniu jawnym głosami 4-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -1 wybrała Pana Stanisława Gomolińskiego na Zastępcę 

Przewodnczącego KRGOBiT.  

Ad. 3 Przewodnicząca odczytała proponowany porządek posiedzenia i zwróciła się do członków  

komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddała pod 



głosowanie jego zatwierdzenie. Komisja RGOBiT głosami 5 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła. 

Ad. 4 Analiza projektów uchwał pod obrady II sesji Rady Gminy. 

Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że komisja zebrała się głównie po to, aby 

zaopiniować uchwały przygotowane pod obrady II sesji Rady Gminy w dniu dzisiejszym. 

Dotyczą one diet radnych, wynagrodzenia wójta, i stawek podatkowych. Wójt zaproponował, 

aby na początku kadencji nie podnosić wysokości diet radnym i wynagrodzenia dla wójta gminy, 

pozostawić je na poziomie z poprzedniej kadencji. Nad podwyżkami będzie można zastanowić 

się w terminie późniejszym, kiedy wyjaśni się sprawa podwyżki diet z tytułu podróży służbowej 

na obszarze kraju, a która prawdopodobnie ma wzrosnąć od nowego roku.  Na spotkaniu z 

radnymi była również dyskusja, aby Przewodniczącym komisji i zastępcom ustalić diety stałe,  

decyzja jednak należy do radnych. Do tematu zawsze można wrócić. Zdaniem wójta podwyżka 

na początku kadencji mogłaby być źle odebrana przez społeczeństwo. Odnośnie uchwał 

podatkowych wójt poinformował, że średnio wysokość stawek wzrasta o 2,3% czyli o procent 

inflacji. Dodał również, że te stawki wzrastają w porównaniu do obowiązujących w 2009 roku, 

gdyż na rok 2010 podwyżek nie przyjmowano.  

Ad. 4a)  Przewodnicząca Komisji odczytała projekt uchwały w sprawie diet radnym rady Gminy 

Brańsk.  

Członkowie Komisji opowiedzieli się za pozostawieniem wysokości diet na poziomie z 

poprzedniej kadencji.  

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. Komisja RGOBiT w głosowaniu jawnym głosami 5-

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

diet radnym Rady Gminy Brańsk. 

Ad. 4b)  Przewodnicząca Komisji odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Brańsk. Członkowie Komisji opowiedzieli się za pozostawieniem wysokości 

wynagrodzenia wójta na poziomie z poprzedniej kadencji.  

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. Komisja RGOBiT w głosowaniu jawnym głosami 5-

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Brańsk. 

Ad. 4c)  Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 

2011 rok. W uzasadnieniu poinformowała, że w roku 2011 opłata od posiadania psa nie może 

przekroczyć 110,66 zł. Opłaty od posiadania psów nie pobiera się: od podatników podatku 

rolnego od gospodarstw rolnych    z tytułu posiadania psów utrzymywanych w celu pilnowania 

gospodarstw rolnych po dwa na każde gospodarstwo, od osób powyżej 65 lat prowadzących 

samodzielnie gospodarstwa domowe od jednego psa, z tytułu posiadania psów będących pomocą 

dla osób niepełnosprawnych, niewidomych, głuchoniemych i niedowidzących. Wójt Gminy 

proponuje przyjęcie maksymalnej stawki opłaty od posiadania psów tj. 110,66 zł od jednego psa 

rocznie oraz 70,00 zł za każdego następnego posiadanego przez osobę fizyczną. W roku 2010 

gmina nie uzyskała dochodów z tytułu podatku od posiadania psów, gdyż nikt nie zgłosił 

obowiązku podatkowego.   

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. Komisja RGOBiT w głosowaniu jawnym głosami 5-

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

opłaty od posiadania psów na 2011 rok. 

Ad. 4d)  Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. W uzasadnieniu poinformowała, iż w uchwale zrealizowano dyspozycje art.10 

ust. 1-3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2006r., Nr 

121, poz. 844 ze zm.) zgodnie z którymi rada gminy określa w drodze uchwały wysokość 

podatku od środków transportowych w granicach wyznaczonych obwieszczeniami Ministra 

Finansów.  

Górne granice stawek podatkowych zostały ogłoszone obwieszczeniem Ministra 



Finansów z dnia 30 lipca  2010 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych w 2011 r.(M.P. z 30 lipca 2010 r., Nr 55 , poz. 755) Ulegają one corocznie zmianie na 

następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w okresie I półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do 

analogicznego okresu roku poprzedniego ogłaszanemu przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor 

Polski” w terminie 20 dni po upływie pierwszego półrocza. Zgodnie z komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia  

13 lipca 2010 r. opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 26 lipca 2010 r.  

Nr 51, poz. 688, wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2010 r. 

wyniósł 2,6 %. 

Natomiast dolne granice stawek podatkowych ogłoszono obwieszczeniem Ministra 

Finansów z dnia 11 października 2010r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2011r.(M.P. z 25 października 2010 r., Nr 75, poz. 950) Stawki przeliczane są 

zgodnie z procentowym wskaźnikiem kursu euro na pierwszy dzień roboczy października 

danego roku w stosunku do kursu euro w roku poprzedzającym dany rok podatkowy - w 

przypadku, gdy wskaźnik ten jest wyższy niż 5%. Do przeliczenia stawek stosuje się kurs 

wymiany euro i walut krajowych opublikowany w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej. 

Przeliczone stawki zaokrągla się w górę do pełnych groszy. Wysokość stawek minimalnych 

określa się dla: samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej 

niż 12 ton, ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z 

naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej 

niż 12 ton oraz dla przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają 

dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z 

działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego. Kurs euro ogłoszony na 

pierwszy dzień roboczy października 2010 r., tj. na dzień 1 października 2010r. wyniósł 3,9370 

zł, a zatem uległ zmniejszeniu o 7,26 % w stosunku do kursu euro ogłoszonego na pierwszy 

dzień roboczy października roku poprzedniego, który 1 października 2009 r. wynosił 4,2450 zł. 

 W związku z tym dokonano przeliczenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w roku 2011. 

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. Komisja RGOBiT w głosowaniu jawnym głosami 5-

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

stawek podatku od środków transportowych. 

Ad. 4e) Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w 

podatku od nieruchomości. 

W uzasadnieniu poinformowała, że Rada Gminy uchwala stawki podatku od nieruchomości 

obowiązujące na terenie działania swojej gminy. Górne stawki podatku od nieruchomości określa 

Minister Finansów.  

Wójt Gminy proponuje przyjęcie stawek podatku od nieruchomości w następującej wysokości: 
1a. dla gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów proponuję na rok 2011 stawkę w wysokości - 0,74 zł od 1 

m
2
, tj. wzrost o 0,02 zł za 1 m

2
.  

1b. dla gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni wodnych                 

      proponuję stawkę – 3,99 zł od 1 ha. powierzchni - wzrost o 0,09 zł 

1c. dla gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuję  

      stawkę na 2011 rok w wysokości – 0,38 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, wzrost o 0,01 zł 

a) dla budynków mieszkalnych zajętych wyłącznie na potrzeby mieszkalne proponuję na 2011 rok 
stawkę w wysokości – 0,63 zł od 1 m

2
 powierzchni użytkowej, co stanowi wzrost o 0,01 zł za 1 m

2 

w stosunku do obecnie obowiązującej stawki. 

     2b. dla budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od części budynków  



          mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej proponuję na rok 2011  

          stawkę w wysokości – 19,85 zł od  1 m
2
 powierzchni użytkowej, co stanowi wzrost o 0,45 zł  

           w  stosunku do obecnie obowiązującej stawki. Stawka urzędowa na 2011 rok – 21,05 zł od 1m
2 

     2.c  dla budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  
            kwalifikowanym materiałem siewnym proponuje się wprowadzić stawkę 9,45 zł od 

            1 m
2
 powierzchni użytkowej, - tego typu podmioty do opodatkowania na dziś nie występują   - 

            wzrost o 0,21 zł. 
    2.d  dla budynków zajętych na prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie świadczenia  

           usług medycznych proponuję stawkę – 4,10 zł od 1  m
2
 powierzchni użytkowej tj. wzrost o 0,09 zł  

     2.e  dla budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

          działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuję 

           stawkę na 2011 rok w wysokości – 6,66 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, co stanowi  

           wzrost o 0,15 zł w stosunku do obecnie obowiązującej stawki. 

 dla budowli 2 % od wartości – stawka rokrocznie przyjmowana. 

wszystkie stawki obowiązujące w roku 2010 zwiększono o -  2,30% 

  

Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. Komisja RGOBiT w głosowaniu jawnym głosami 5-

za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 

 

Ad. 5 Spraw różnych nie poruszano. 

 

Ad.7  Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   


